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29 września 2017 r.
Komisje: Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem posła Rafała Grupińskiego (PO), 
przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży, rozpatrzyły: 

– wniosek o powołanie podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządo-
wego projektu ustawy o finansowaniu zadań oświatowych (druk nr 1837). 

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Zalewska minister edukacji narodowej oraz Marzena Machałek 
sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Sławomir Jakubczak, Ewa Muszyńska, 
Dariusz Myrcha, Jolanta Osiak, Mariusz Pawełczyk, Elżbieta Wojciechowska – z sekretaria-
tów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Wojciech Białończyk, Maria Iwaszkiewicz, Łukasz 
Kasiak – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):

Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Komisji Samo-
rządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej. Witam panią minister Annę Zalewską – mini-
ster edukacji narodowej. Witam wszystkich państwa. Stwierdzam kworum. Informuję, 
że Sejm na 48. posiedzeniu w dniu 28 września 2017 r. skierował do Komisji Edukacji, 
Nauki i Młodzieży oraz Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej do roz-
patrzenia rządowy projekt ustawy o finansowaniu zadań oświatowych (druk nr 1837). 
Porządek dzienny posiedzenia obejmuje rozpatrzenie wniosku o powołanie podko-

misji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o finansowaniu zadań 
oświatowych. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie słyszę. W takim razie stwier-
dzam, że Komisje przyjęły porządek. Stwierdzam, że nie zgłoszono wniosku o przepro-
wadzenie wysłuchania publicznego. 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku obrad, czyli powołania podkomisji. Pro-

ponuję  powołanie  15-osobowej  podkomisji  z następującym podziałem miejsc: Prawo 
i Sprawiedliwość – 8 miejsc, Platforma Obywatelska – 4, Kukiz’15 – 1, Nowoczesna – 1, 
Polskie Stronnictwo Ludowe – 1 miejsce. 
Pan przewodniczący Piontkowski, proszę. 

Poseł Dariusz Piontkowski (PiS):
Panie przewodniczący, mam trochę odmienną propozycję. Wydaje mi się, że zbyt rozbu-
dowana podkomisja nie pomoże w realizowaniu tych prac. Proponuję zatem, aby podko-
misja liczyła 11 osób. 

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Pani poseł Augustyn.

Poseł Urszula Augustyn (PO):
Dziękuję pięknie. Panie przewodniczący, projekt jest bardzo ważny i jest to projekt bar-
dzo obszerny. Myślę zatem, że 4 osoby więcej w podkomisji to będzie grono, które będzie 
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mogło faktycznie wynegocjować, wydyskutować jak najlepsze rozwiązania. Dlatego pro-
ponuję, żebyśmy jednak pozostali przy 15-osobowym składzie. 

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Proszę państwa, proszę o uwagę, bo to jest rzecz istotna. Propozycja 15-osobowej pod-
komisji uwzględnia także Polskie Stronnictwo Ludowe. Proponuję nie zderzać szabel 
o kwestie liczby osób, bo rozumiem, że mamy sprawnie przeprowadzić prace nad tym 
projektem i nie widzę powodu, żeby dwie czy trzy osoby więcej miały utrudnić pracę. Tak 
więc, proponuję, żeby jednak ta reprezentacja była pełna, tym bardziej że – jak państwo 
wiecie – Polskie Stronnictwo Ludowe ma w tej chwili w samorządach bardzo liczną repre-
zentację, więc warto, żeby to ugrupowanie miało swego przedstawiciela w podkomisji. 
Czy jest sprzeciw wobec 15-osobowej podkomisji?

Poseł Dariusz Piontkowski (PiS):
Ja nie wycofuję swego wniosku o 11-osobowej podkomisji. Tak więc, sprzeciw wobec 
pana propozycji. Podtrzymuję swoją.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
W takim razie będziemy głosowali, bo ja podtrzymuję swoją. Bardzo proszę, głosujemy.
Kto jest za 15-osobową podkomisją nadzwyczajną? Czy robimy to na zasadzie sprze-

ciwu, czy kto jest za 11-osobową? Kto jest przeciw, dobrze. Zrobimy tak, żeby już było 
porządnie. 
Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o wynik.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Za 18 posłów, 26 przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Pytanie: Czy liczba głosujących zgadza się z listą podpisów na liście? Dobrze, już nie będę taki 
dociekliwy. Szkoda, że w takiej atmosferze zaczynamy pracę nad tak ważną ustawą. Uwa-
żam, że państwo siłowo wszystko przeprowadzacie. Tak, jakby dwie czy trzy osoby więcej 
i przedstawiciel PSL mogli czymkolwiek zaszkodzić w pracach nad tą ustawą. Bardzo mi, 
jako przewodniczącemu Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży, przykro z tego powodu, że tak 
to siłowo państwo traktujecie. Bez umiaru, że tak powiem, w każdej sprawie. 
W takim razie, kto jest za 11-osobową podkomisją nadzwyczajną? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Bardzo proszę o wynik.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Za 28 posłów, 16 przeciw, 1 poseł wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję. Przeszła 11-osobowa podkomisja nadzwyczajna. W takim razie podział miejsc: 
Prawo i Sprawiedliwość – 6 miejsc…

Poseł Józef Brynkus (Kukiz15):
Czy można?

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
…Platforma Obywatelska – 3 miejsca… Za chwilę. Ja teraz czytam…

Poseł Józef Brynkus (Kukiz15):
No właśnie chcę zaproponować skład liczbowy.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Za chwilę oddam panu głos. Podkomisja 11-osobowa w podziale parytetów składa się z 6 
przedstawicieli Prawa i Sprawiedliwości, 3 przedstawicieli Platformy Obywatelskiej, 1 przed-
stawiciela Klubu Kukiz15 i 1 przedstawiciela z Nowoczesnej. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Józef Brynkus (Kukiz15):
Znając pewne reguły dotyczące głosowań w Sejmie, w komisjach, ale także to, że jeśli 
jakaś propozycja nie przypadnie do gustu Prawu i Sprawiedliwości, to i tak mają swoją 
przewagę, wiem, iż nie ma sensu utrzymywać parytetu w takim kształcie. Jeżeli pan 
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przewodniczący proponował, żeby w podkomisji był przedstawiciel Polskiego Stronnic-
twa Ludowego, ze względu na to, iż mają dużo do powiedzenia w samorządach – z czym 
się zgadzamy formalnie, choć niekoniecznie merytorycznie – to proponuję, żeby Plat-
forma Obywatelska zrezygnowała z jednego miejsca i oddała to miejsce PSL…Nie proszę 
pani, bo każdy ma prawo…nie, nie, ja realnie patrzę, proszę pani. Staram się zawsze być 
grzeczny wobec pań i nigdy nie przerywam, więc bardzo proszę o taką samą formułę 
w relacji ze mną. 
Tak więc, realnie patrząc, proponuję, żeby skład podkomisji był taki: 6 miejsc dla 

Prawa i Sprawiedliwości (bo i tak zostanie to przegłosowane), 2 miejsca dla Platformy 
Obywatelskiej i po jednym dla pozostałych ugrupować, czyli dla Kukiz15, Nowoczesnej 
i PSL. Taką propozycję składam jako formalny wniosek. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Nie ma możliwości złożenia tego rodzaju  formalnego wniosku. Bardzo przepraszam, 
ale parytety są wyznaczane przez marszałków na początku każdej kadencji Sejmu i nie 
będziemy wnioskami formalnymi łamać ustaleń Prezydium Sejmu w tych sprawach.
Po drugie, jeśli chce pan ustępować miejsce, to bardzo proszę ze swojego klubu ustą-

pić miejsce kolegom z innego klubu.

Poseł Józef Brynkus (Kukiz15):
Jeżeli tak jest ustalone, to nie ma potrzeby.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Nie udzieliłem panu głosu. Pan przewodniczący Jacek Protas, bardzo proszę.

Poseł Jacek Protas (PO):
Chciałem skomentować tę wypowiedź posła Prawa i Sprawiedliwości. Pan przewodni-
czący mnie wyręczył.

Poseł Józef Brynkus (Kukiz15):
Nie sądzę żebym był w Prawie i Sprawiedliwości.

Głosy z sali:
Ale zapraszamy.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Proszę państwa, jeszcze raz podkreślam – niepotrzebnie w takiej atmosferze rozpoczy-
namy pracę nad tą ustawą, ale to nie z winy siedzących tu przewodniczących, na pewno. 
Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatur do podkomisji nadzwyczajnej. Z Prawa i Spra-
wiedliwości? Proszę nazwiska.

Poseł Dariusz Piontkowski (PiS):
Pani poseł Joanna Borowiak, pani poseł Anna Cicholska, pan poseł Andrzej Gawron, 
pani poseł Anna Kwiecień, pan poseł Kazimierz Moskal i pan poseł Lech Sprawka. 

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję. Pani poseł Urszula Augustyn, bardzo proszę.

Poseł Urszula Augustyn (PO):
Dziękuję bardzo. W imieniu Klubu Parlamentarnego Platforma Obywatelska zgłaszam 
panią poseł Annę Wasilewską, panią poseł Małgorzatę Pępek  i panią poseł Krystynę 
Szumilas.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję. Z Klubu Kukiz15? Pan przewodniczący.

Poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Zgłaszam pana posła Józefa Brynkusa.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję. I z Nowoczesnej?

Poseł Joanna Schmidt (N):
W imieniu Klubu Nowoczesna zgłaszam posłankę Katarzynę Lubnauer. 
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Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Pozwolę sobie zapytać wszystkich zgłoszonych, czy zgadzają się zasiadać w podkomisji? 
Dziękuję bardzo. W takim razie stwierdzam, że – jak rozumiem – Komisje nie wnoszą 
sprzeciwu wobec takiego składu podkomisji. Proszę wszystkich członków podkomisji 
o pozostanie na sali, wybór prezydium podkomisji, ustalenie porządku pracy.
Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. Zamykam wspólne posie-

dzenie Komisji.


